

Professor Joaquin Fuentes is the Head of the Child & Adolescent Psychiatry Unit of Policlínica Gipuzkoa in San Sebastian, and has significantly contributed during the last two decades to the development of GAUTENA, a community initiative supporting persons with Autism Spectrum Disorders in the province of Gipuzkoa, Basque Country of Spain, where he serves now as their Scientific Advisor.

His professional tasks include his participation in diverse research and innovation projects in the Basque Country, the Spanish State and the European Union. He was a member of the Special Education Committee of the Basque Government; the DSM-IV field trial for autism as well as of the Child Mental Health Yale University International Program. He is advisor of Autism Europe and has been the scientific coordinator for the Autism Spectrum Disorder Study Group of the (National) Institute of Health Carlos III of Spain. He is currently member of the Executive Committee of IACAPAP (International Association of Child & Adolescent Psychiatry and Allied Professions) and of the International and Program Committees of the American Academy of Child and Adolescent Psychiatry.

Le Professeur Fuentes est à la tête de l'Unité de psychiatrie pour enfants et adolescents de la polyclinique de Gipuzkoa à San Sebastian. Depuis vingt ans, il contribue de manière significative au développement de « Gautena », une initiative communautaire soutenant les personnes avec un Trouble du spectre autistique, dans sa province de Gipuzkoa, du Pays basque espagnol. Il est actuellement le conseiller scientifique de « Gautena ».

Il a participé à diverses recherches et projets innovants dans le Pays basque, en Espagne et dans l'Union européenne. Il a été membre du Comité de l'éducation spécialisée du gouvernement basque, membre de l'essai sur le terrain du DSM-IV pour l'autisme, ainsi que membre du programme international de la santé mentale des enfants de l'Université de Yale. Il est un conseiller d'Autisme Europe et a été le coordinateur scientifique pour le groupe d'étude des Troubles du spectre autistique de l'institut (national) de la Santé Carlos III d'Espagne. Il est actuellement membre du Comité exécutif de l'IACAPAP (International Association of Child & Adolescent Psychiatry and Allied Professions – Association internationale de pédopsychiatrie et professions connexes) et du Comité international de l'Académie américaine de pédopsychiatrie.